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§  57 UBN-2023-00244 

Kunskapsresultat i högstadiet läsåret 2022/23 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Slutbetygen från grundskolan i Nacka kommun fortsätter vara stabilt höga, såväl vad gäller 
gymnasiebehörighet som andel elever som klarar grundskolans alla 17 ämnen och 
genomsnittlig betygsnivå. Resultaten har dock sjunkit något jämfört med förra året. En 
liknande mindre nedgång märks också på länsnivå och delvis på riksnivå. Det visar 
Skolverkets statistik för läsåret 2022/23 och som omfattar skolor i såväl kommunal som 
fristående regi.  

Andelen elever i årskurs 9 som uppnådde behörighet till ett nationellt program i 
gymnasieskolan var 94 procent läsåret 2022/23 i Nacka kommun, en procentenhet lägre än 
året innan. Det kan jämföras med kommunens mål om minst 97 procent 
gymnasiebehöriga.  

Andelen elever som uppnådde godkända betyg i alla grundskolans ämnen var 89 procent, 
också det en procentenhet lägre än året innan. Nackas mål är 90 procent. Samtidigt är 
resultatet det sjunde högsta i landet, vilket gör att Nackas mål om att vara i topp tio av 
landets samtliga kommuner uppnås.     

Det genomsnittliga meritvärdet, det vill säga betygsnivån i grundskolans samtliga ämnen, 
var 265 meritvärdespoäng, två poäng lägre än föregående år. Nackas mål är att den 
genomsnittliga betygsnivån ska nå upp till minst 270 meritvärdespoäng. Sammantaget 
uppnås alltså ett av Nackas fyra mål inom området.  

Sett över perioden 2015 till 2023 håller sig gymnasiebehörigheten i kommunen stabilt kring 
95 procent samtidigt som andelen som klarar alla grundskolans ämnen är omkring 90 
procent, med mindre variationer från år till år. Det genomsnittliga meritvärdet på 
kommunnivån håller sig också stabilt strax under 270 meritvärdespoäng.  

Resultatskillnader mellan flickor och pojkar är fortsatt små i Nacka, medan tidigare 
konstaterade skillnader består mellan elevgrupper beroende av om föräldrarna har högre 
utbildning eller inte. Dessa skillnader i resultat är samtidigt mindre i Nacka än på läns- 
respektive nationell nivå. Lägstanivån bland skolorna i Nacka är fortsatt hög, vid jämförelse 
med de genomsnittliga resultaten i Stockholms län och riket.  

Utbildningsenhetens bedömning är att årskurs 9-resultaten tyder på att skolans 
kunskapsuppdrag klaras i hög utsträckning men att arbete med att stärka förmågan att 
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kompensera för elevernas olika förutsättningar behöver fortsätta för att öka 
måluppfyllelsen ytterligare. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 24 oktober 2023 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckning 
Päivi Dahlin lät anteckna följande för Nackalistan. 
"Det är glädjande att Nackas elever i årskurs nio klarar sig så bra. NL vill dock lyfta fram 
vikten av behörig personal, skolbibliotek och skolbibliotekarier. Utbildningsnämnden och 
kommunstyrelsen fick uppmaning av EY-granskningen att ha bättre framförhållning och 
kommunikation för att få kompetent personal i Nackas skolor. Nu brådskar det med 
skolbibliotekspersonal eftersom vi ska ha både skolbibliotek och skolbibliotekarier 2025. 
Hur det går i årskurs nio byggs upp under barnens hela skolgång fram till dess. Nu råder 
det brist på utbildad förskolepersonal, lärare och fritidspedagoger. Det krävs en långsiktig 
plan för att få behörig personal och det får man om personalen har en arbetsmiljö och 
arbetsförhållanden, som är tillfredställande och stimulerande." 

Leila Swartling lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
"Vi gläds åt Nackas starka skolresultat men ser behovet av att förbättra stödet för elever 
med icke-akademisk bakgrund, och för elever med utländsk bakgrund. Jag vill lyfta en 
aspekt av detta som inte får glömmas bort: integration kräver kommunalt ansvarstagande. 
Genom att inte erbjuda något som helst stöd utöver den två år långa etableringsperioden 
bidrar Nacka kommun till att skolelever, helt i onödan, behöver bryta upp och börja på 
nytt. Vi har råd att låta familjer bo kvar och bygga sitt liv här, och våra skolor ska vara till 
för alla. Vi i Miljöpartiet står för likvärdiga utbildningsmöjligheter i hela landet, för alla 
samhällsgrupper." 

 

- - - - - 
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§  58 UBN-2023-00156 

Personalstatistik fritidshemmet 2022 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
I Nackas fritidshem är i genomsnitt 40 procent av lärarna legitimerade och behöriga för 
undervisningen. Det är två procentenheter lägre än i Stockholms län och tre 
procentenheter lägre än på nationell nivå.   

De kommunala skolorna i Nacka hade sammantaget en betydligt högre andel legitimerade 
och behöriga lärare i fritidshemmet, 43 procent, jämfört med vad som var fallet vid 
skolorna med fristående huvudman, där motsvarande andel var 31 procent. Skillnaderna 
mellan skolorna är dock stor.    

Utifrån att så stor brist råder på personer som har den utbildning som krävs för 
undervisning i fritidshemmet bedömer utbildningsenheten att tillgången till legitimerade 
och behöriga lärare i fritidshemmet kommer fortsätta vara en utmaning framöver. 

Personalstatistiken för fritidshemmet baseras på Statistiska centralbyråns 
sammanställningar av läget per den 15 oktober 2022. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 26 oktober 2023 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckning 
Eva Berg Arbro lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
"Vi socialdemokrater ser med oro på den låga andelen legitimerade lärare i fritidshem, 40% 
totalt och det gäller i synnerhet personalen i de fristående skolornas fritidshem där endast 
31% har legitimation. Nackas siffror ligger under både Stockholms län och riket och vi 
ställer oss frågan vad det beror på. Visserligen har det blivit svårare att rekrytera utbildad 
personal med anledning det nya legitimationskravet, men det är inte godtagbart att göra 
vinst och samtidigt ha en låg andel legitimerad personal inom fritidshemmet. Eftersom 
trenden går åt fel håll ser vi Socialdemokrater fram emot kommande kvalitetsanalys från 
Utbildningsenheten efter dess möten med rektorerna." 
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Päivi Dahlin lät anteckna för Nackalistan. 
"Nackalistan ser allvarligt på bristen av legitimerade och behöriga lärare på Nackas skolor. 
Fritidspedagogernas betydelse för elevernas skoldag är mycket viktig och i många fall 
avgörande för hur skolan ska uppnå sin kompensatoriska uppgift. Många gånger är det just 
barn från socioekonomiskt utsatta områden, som är i stort behov av fritidshem under hela 
dagen från tidig morgon till sent på eftermiddagen. Fritidspersonalen används oftast som 
vikarier under skoldagarna, när klassläraren är frånvarande. De gör ett ovärderligt arbete 
och tyvärr sker det ofta på bekostnad av deras eget planeringsarbete för 
fritidsverksamheten. 

Det är dags att lyfta fram fritidspedagogerna och ge dem rimliga arbetsvillkor, så att de kan 
ägna sig åt just fritidshemmens kompensatoriska uppgifter. Det är så viktigt just nu, när t o 
m lågstadiebarnen lockas in i kriminaliteten på skoltid" 

Leila Swartling lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
"I vår skuggbudget satsar vi extra på fritidshemmen – 2,3 miljoner utöver styrets budget. 
Inom fritidshemsverksamheten finns utmaningar gällande behörig personal, men även 
kring lärarresurser, samverkan och stora grupper. Vi satsar därför i år särskilt på ett 
fritidslyft och ökar checken för fritids. " 

 

- - - - - 
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§  59 UBN-2023-00245 

Årsrapport, Våga visa läsåret 2022/23 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Årsrapporten beskriver verksamheten inom utvärderingssamarbetet Våga visa under läsåret 
2022/23. Det handlar om observationer och enkätundersökningar som syftar till att främja 
måluppfyllelsen i förskola och skola. Samarbetet vad gäller observationsdelen har under 
läsåret genomförts i samverkan mellan kommunerna Nacka, Sollentuna och Upplands 
Väsby. I enkätundersökningen ingår därutöver kommunerna Danderyd, Täby, Uppland-
Bro, Vallentuna samt Värmdö.  

Utbildningsenhetens bedömning är att observationsdelen av Våga visa har varit till nytta på 
olika sätt för att få en helhetsbild av kvaliteten inom förskola och skola och genom att 
bidra med relevant underlag till verksamheternas utvecklingsarbete. Genom att intresset 
från kommuner av att arbeta med denna typ av observationer har avtagit finns dock inte 
längre förutsättningar för att fortsätta med denna del av Våga visas verksamhet som därför 
avslutas i och med läsårets slut i juni 2023. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 24 oktober 2023 
Bilaga Årsrapport Våga visa läsåret 2022/23 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckning 
Emelie Norborg Friberg lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
"Att utvärdera förskola och skola är viktigt för att förstå verksamheten och framförallt är 
det viktigt att våra förskolor och skolor håller en hög kvalitet. Socialdemokraterna har i 
flera år påpekat avsaknaden av personalperspektivet i såväl Våga Visa som i andra 
utvärderingar. Föräldra- och barnenkät tillsammans med observationer tycker inte vi är 
tillräckligt. Vi anser att personalens eget perspektiv i hur väl man klarar sitt uppdrag är 
viktigt att föra in i utvärderingen och vi anser att personalperspektivet, genom anonyma 
enkätundersökningar, bör föras in i den nya utvärderingsprocessen." 

- - - - - 
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§  60 UBN-2023-00179 

Revisionsrapport 7 2023, granskning av personal och 
kompetensförsörjning 

Beslut 
Utbildningsnämnden antar utbildningsenhetens förslag till yttrande av revisionsrapport 
2023:7. 

Sammanfattning av ärendet 
Revisorerna har lämnat särskilda rekommendationer till kommunstyrelsen och 
utbildningsnämnden.  

Utbildningsnämnden rekommenderas att säkerställa en tillräcklig kommunikation med 
kommunstyrelsen kring bedömningar av personal- och kompetensbehoven inom 
respektive verksamhet och specifika yrken.  

Utbildningsnämndens yttrande 

Utbildningsenheten genomför löpande analyser av enhetens personal- och 
kompetensbehov och instämmer i att analyserna kan kommuniceras bättre för att  
synliggöra vilka behov som utbildningsnämnden har. 

För att säkerställa att tillräcklig kommunikation sker med kommunstyrelsen så föreslår 
utbildningsnämnden att mallen för nämndernas årsbokslut anpassas med ett avsnitt som 
berör nämndernas bedömning av personal- och kompetensbehov. En sammanställning av 
behovsanalysen då kan redogöras för årligen i utbildningsnämndens årsbokslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskruvelse 2023-10-26 
Förslag till yttrande på remiss 
Revisionsskrivelse B 2023-06-15, Granskning av personal och kompetensförsörjning 
Rapport 7 2023, Granskning av personal och kompetensförsörjning 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden antog utbildningsenhetens förslag till yttrande av revisionsrapport 
2023:7. 

Protokollsanteckning 
Päivi Dahlin lät anteckna för Nackalistan. 
"Nackalistan ser allvarligt på den bristande kommunikationen till KS angående personal- 
och kompetensbehoven inom skolan. Eftersom det råder en stor brist på behöriga lärare, 
fritidspedagoger och förskolelärare 
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och framöver också skolbibliotekarier är det anmärkningsvärt att detta inte kommuniceras 
och åtgärdas. Kommunerna har fått statliga pengar för att stödja skolverksamheten. Nu när 
det är speciellt svåra ekonomiska förhållanden, så är det av största vikt att använda 
pengarna för att höja kompetensnivån och anställa behörig personal. 

Det är bra om personal- och kompetensbehoven tas upp i årsbokslutet som 
utbildningsenheten föreslår, så att KS får den aktuella informationen och kan vidta 
åtgärder. År 2025 ska skolorna ha skolbibliotek och skolbibliotekarier. Det är dags att börja 
rekrytera och utbilda personal inför detta fantastiska stöd för skolans arbete att få upp 
läsningen som viktig del av alla skolämnen." 

 

- - - - - 
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§  61 UBN-2023-00157 

Revisionsrapport 4/2023, Granskning av kommunens 
hantering av skyddade personuppgifter 

Beslut 
Utbildningsnämnden antar yttrande över revisionsrapport och revisionsskrivelse enligt 
bilaga 3 till tjänsteskrivelse daterad 2023-10-17. 

Sammanfattning av ärendet 
EY har på uppdrag av Nacka kommuns revisorer granskat kommunens hantering av 
skyddade personuppgifter. Syftet med granskningen har varit att bedöma hur kommunen 
säkerställer att skyddade personuppgifter inte röjs till obehöriga samt om kommunens 
rutiner är ändamålsenliga och tillämpade. Detta har avsett skyddade personuppgifter för 
både medborgare och anställda vid kommunen. Granskningen har omfattat 
kommunstyrelsen, socialnämnden, utbildningsnämnden samt nämnden för arbete och 
försörjning.  

Utifrån revisorernas rekommendationer har ett yttrande för utbildningsnämnden tagits 
fram utifrån de rekommendationer som revisorerna lämnat gällande utbildningsnämnden. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2023-10-17 
Revisionsskrivelse 2023-05-24, 4/2023 Granskning av kommunens hantering av skyddade 
personuppgifter 
Revisionsrapport 4, 2023, 4/2023 Granskning av kommunens hantering av skyddade 
personuppgifter 
Förslag på yttrande 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden antog yttrande över revisionsrapport och revisionsskrivelse enligt 
bilaga 3 till tjänsteskrivelse daterad 2023-10-17. 

Protokollsanteckning 
Päivi Dahlin lät anteckna följande för Nackalistan. 
"Nackalistan anser att det är bra att man har låtit göra denna granskning. Det är också 
viktigt att man ser till att säkra barnens skyddade uppgifter ytterligare. Och det är 
förträffligt att detta tas upp i årshjulet i samband med personalens APT- träffar, så att den 
hålls aktuell. 2019-01-01 skärptes ju lagstiftningen ytterligare i syfte att öka skyddet för 
hotade och förföljda personer. 2021 fanns det 2400 personer med skyddade 
personuppgifter. Förmodligen ökar antalet skyddsbehövande ytterligare i takt med det 
grova våldet, som har eskalerat i landet och speciellt här i Stockholmsområdet."  - - - - - 
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§  62 UBN-2023-00178 

Medborgarförslag gällande area per elev i skolmiljöer 
Inkom den 17 maj 2023 

Beslut 
Utbildningsnämnden avslår medborgareförslagets samtliga punkter. 

Utbildningsnämnden beslutar att utbildningsenheten får i uppdrag att föreslå en 
beräkningsmodell för nyckeltalet  ”varje skolas friyta eller area för lek per elev i 
utomhusmiljö , som kan bedömas ge kvalitetssäkra och jämförbara uppgifter och därefter 
återkomma till nämnden som beslutar om siffrorna bör föras in i jämföraren. 

Utbildningsnämnden beslutar att utbildningsenheten får i uppdrag att föreslå en 
beräkningsmodell för nyckeltalet ”varje skolas area per elev i inomhusmiljö”, som kan 
bedömas ge kvalitetssäkra och jämförbara uppgifter och därefter återkomma till nämnden 
som beslutar om siffrorna bör föras in i jämföraren. 

Sammanfattning av ärendet 
I medborgarförslaget föreslås att uppgifter om friytor, area för lek per elev i utomhusmiljö 
samt area per elev i inomhusmiljö ska föras in i Jämföraren på kommunens webbsida. 
Dessa mått anses dock inte lämpliga att mått att publicera där då det bland annat finns 
svårigheter att kvalitetssäkra uppgifterna. 

Vidare föreslås att utbildningsnämnden ska ta fram rutiner för uppföljning av rektorers 
efterlevnad av riktlinjer för yta per elev i utomhusmiljö respektive utomhusmiljö. Det är 
inte lämpligt, då det inte ingår i utbildningsnämndens roll att ställa specifika krav på 
storleken på förskolors och skolors lokaler. Rektor planerar verksamheten på förskolor och 
skolor.  

I medborgarförslaget föreslås också att korrekta och jämförbara nyckeltal/riktlinjer för area 
(LOA) per elev i inomhusmiljö tas fram. Det finns redan arbetsrutiner och vägledande 
dokument vid nyproduktion som enheterna inom stadsbyggnadsprocessen bedömer 
fungerar väl. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 25 oktober 2023 
Bilaga Medborgarförslag 

Yrkanden 
Emma Eide yrkade bifall till det utsända förslaget med följande tillägg. 
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1 Utbildningsenheten får i uppdrag att föreslå en beräkningsmodell för nyckeltalet  ”varje 
skolas friyta eller area för lek per elev i utomhusmiljö , som kan bedömas ge kvalitetssäkra 
och jämförbara uppgifter och därefter återkomma till nämnden som beslutar om siffrorna 
bör föras in i jämföraren. 

2 Utbildningsenheten får i uppdrag att föreslå en beräkningsmodell för nyckeltalet ”varje 
skolas area per elev i inomhusmiljö”, som kan bedömas ge kvalitetssäkra och jämförbara 
uppgifter och därefter återkomma till nämnden som beslutar om siffrorna bör föras in i 
jämföraren 

Eivor Örenmark (M), Charlie Hedhav (L) och Martin Gunnesson (KD), Emelie Norborg 
Friberg (S), Eva Berg Arbro (S), Andreas Andersson (S) samt Päivi Dahlin (NL) instämde i 
Emma Eides två tilläggsyrkanden. 

 

Andreas Andersson (S) yrkade följande tillägg. 

Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen gör en översyn av de dokument som 
ingår i fastighetsprocessen vid ny- och tillbyggnation av förskolor och skolor, så att 
motsvarande program finns för ombyggnation av befintliga lokaler. 

Emelie Norborg Friberg (S), Eva Berg Arbro (S) samt Päivi Dahlin (NL) instämde i 
tilläggsyrkandet. 

 

Emma Eide (C) yrkade avslag på Andreas Anderssons tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Emma Eides yrkande att bifalla utsänt 
förslag. 

 

Ordförande ställde Emma Eides tilläggsyrkanden mot avslag. 

Utbildningsnämnden beslutade att bifalla Emma Eides två tilläggsyrkanden. 

Ordförande frågade om beslutet var enhälligt. Ordförande konstaterade att beslutat var 
enhälligt. 

 

Ordförande ställde därefter Andreas Anderssons tilläggsyrkande mot avslag. 

Utbildningsnämnden beslutade att avslå Andreas Anderssons tilläggsyrkande. 

Votering begärdes och genomfördes. 

Med sex röster mot fyra röster beslutade nämnden att avslå Andreas Anderssons 
tilläggsyrkande. 
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Ordförande konstaterar att nämnden hade bifallit Emma Eides yrkanden i sin helhet. 

Omröstningsresultat 
Votering begärdes avseende Andreas Anderssons tilläggsyrkande. 

För Emma Eides avslagsyrkande röstade. 
Emma Eide (C), Per Norling (M), Cecilia Wendt (M), Charlie Hedhav (L) och Martin 
Gunnesson (KD) samt Eivor Örenmark (M) 

För Andreas Anderssons tilläggsyrkande röstade. 
Andreas Anderssons (S), Emelie Norborg Friberg (S), Eva Berg Arbro (S) samt Päivi 
Dahlin (NL). 

Med sex röster mot fyra röster beslutade nämnden att avslå Andreas Anderssons 
tilläggsyrkande.   

Reservationer 
Emelie Norborg Friberg, Andreas Andersson och Eva Berg Arbro reserverade sig 
för Socialdemokraterna och angav följande: 
" Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet. Vi anser att medborgarförslaget har 
misskötts och att punkterna 2 och 5 borde ha behandlats och beslutats i kommunstyrelsen. 
Det är tydligt att medborgarförslaget är riktat till kommunstyrelsen och det blir än tydligare 
i svaret från utbildningsnämnden där det står att dessa punkter inte ingår inom nämndens 
ansvarsområde. Vi har heller inte fått någon motivering till varför förslaget inte har gått till 
kommunstyrelsen där det borde höra hemma trots att vi har bett om en förklaring. 

Vi anser även att medborgarförslagets förslag 1, 3 och 4 är positiva. Att välja förskola- och 
skola som passar sina barn är svårt och att få in viktiga parametrar som yta per elev vid 
såväl inne- som utevistelse är önskvärt. Självklart krävs fler utvärderingsgrunder än så, men 
eftersom det är ett förslag som underlättar för Nackas föräldrar är det positivt. 
Alliansminoriteten lade på mötet fram ett något omformulerat förslag med liknande 
innehåll. Vi valde att stötta detta för att det på ett tydligt sätt visade viljan att få fram dessa 
mått. I beslutet ingår att förslagen ska komma tillbaka till nämnden, vi avser då stötta att 
dessa mått ska läggas in i Jämföraren. 

Vad gäller punkt 2 och 5 anser vi att medborgarförslaget behandlats väl negativt. Därför 
lägger Socialdemokraterna ett tilläggsyrkande för att punkt 2 och 5 som innebär att 
kommunstyrelsen gör en översyn av de dokument som ingår i fastighetsprocessen vid ny- 
och tillbyggnation av förskolor och skolor, så att motsvarande program finns för 
ombyggnation av befintliga lokaler. Att kommunstyrelsen skulle genomföra det förslaget 
skulle ge en faktisk och verklig påverkan på våra barns skolmiljö, till det positiva. I en 

Justerat 15 novem
ber 2023



 
16 (25) 

 8 november 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

kommun som Nacka med högt ställda ambitioner för våra skolor borde det här vara en 
självklarhet. " 

Päivi Dahlin reserverade sig för Nackalistan och angav följande: 
"Nackalistan anser att det borde vara självklart att skolbarn och - ungdomar har gott om 
utrymme både inomhus och utomhus. Detta av den anledningen att skolmiljön är den 
´tredje pedagogen´: Eleven, läraren och miljön. Ju trängde utrymmen, desto högre ljudnivå, 
dålig luft samt flera konflikter. 

Det är inte så många vuxna, som skulle klara sig i dessa trånga klassrum med hög ljudnivå, 
dålig akustik, hårda stolar, dålig luft och ont om plats vid skåpen och hallarna år efter år. 
Eleverna behöver också stimulerande skolgårdar som bjuder till fysisk aktivitet, samspel 
och möjligheter till naturstudier. 

Så ju mer inbjudande miljö desto mer motiverade elever och personal som trivs och 
presterar bättre." 

Protokollsanteckning 
Eivor Örenmark (M), Emma Eide (C), Charlie Hedhav (L) och Martin Gunnesson 
(KD) lät anteckna gemensamt till protokollet. 
"I medborgarförslaget föreslås ett antal aktiviteter för att belysa nyckeltal för inomhus och 
utomhusyta per elev i skolmiljöer.  

Alliansen håller med medborgaren om att fri lek och rörelse utomhus är viktigt och att 
ändamålsenliga inomhusytor är viktiga för lärande. Men om vi skall mäta detta är det viktigt 
att vi tar fram rättvisande mått, och regler för hur de beräknas, som hjälper och inte stjälper 
skolorna i sin planering. Måtten skall ge möjlighet till så rättvis jämförelse som möjligt, för 
vilket det ibland finns komplicerande faktorer. Det kan till exempel handla om att vissa 
skolor har skogen, ängen eller naturreservatet som närmsta granne, vilket de förstås inte 
kan använda när de räknar in sin skolgårdsyta, men likväl dagligen och regelbundet i 
undervisningen.  

I medborgarförslaget finns också tankar om att ta fram riktlinjer för hur rektorer skall 
arbeta med sina skolytor. Vi vill i detta läge inte detaljstyra hur det skall göras, och avslår 
därför dessa punkter. 

Däremot ser vi positivt på transparens och information. Vi vill givetvis ge vårdnadshavare 
så mycket information som möjligt kring olika anordnare så att de kan göra välgrundade val 
av förskola och skola.  Därför ger vi nu utbildningsenheten i uppdrag att ta fram förslag på 
relevanta nyckeltal för skolytor som kan vara ett stöd för att visa kvalitet och jämförbarhet. 
Därefter ska nämnden ta beslut om och hur dessa ska föras in i jämföraren eller inte. " 
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Leila Swartling lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
"Miljöpartiet sympatiserar med medborgarförslagets intention och vill att det tas vidare. Vi 
arbetar själva hårt för att förbättra kvaliteten på utomhusytorna. Ett utemiljölyft för nackas 
förskole- och skolgårdar var en av de punkter vi förhandlade fram och som ska 
genomföras denna mandatperiod. Vi vill även utveckla verktyget “Jämföraren” med fler 
variabler om bland annat tillgång till utomhusytor." 

- - - - - 

Justerat 15 novem
ber 2023



 
18 (25) 

 8 november 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  63 UBN-2023-00232 

Medborgarförslag skolbiljetter 
Inkom den 1 september 2023 

Beslut 
Utbildningsnämnden avslår medborgarförslag – skolbiljetter, då det inte är förenligt med 
Nackas styrprincip om att beslut ska fattas på lägsta effektiva nivå. Den ersättning skolorna 
får genom Nackas ersättningsystem avser att täcka alla kostnader. Det betyder att även 
kostnaden för skolbiljetterna ingår i skolans ersättning. 

Sammanfattning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit där medborgaren föreslår att skolorna inte ska belastas 
med kostnaden för skolbiljetter, det vill säga SL-kort för elever. Skolbiljetterna föreslås i 
stället finansieras av huvudmannen centralt. 

Nacka har en långtgående decentraliserad organisation, där beslut tas på lägsta effektiva 
nivå, i detta fall av rektor. Den ersättning skolorna får genom Nackas ersättningsystem 
avser att täcka alla kostnader. Det betyder att även kostnaden för skolbiljetterna ingår i 
skolans ersättning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 17 oktober 2023 
Bilaga Medborgarförslag - skolbiljetter 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med tjänsteskrivelsens förslag till beslut. 

Protokollsanteckning 
Anders Achilles lät anteckna följande för Socialdemokraterna.   
” Vi i Socialdemokraterna tackar för detta medborgarförslag och vill framhärda att vi är 
positiva till att skolchecken ska delas upp i flera delar för att täcka olika kostnader, såsom 
lokalkostnader och administrativa kostnader. Detta skulle innebära att varje elev istället för 
en jämlik “pedagogisk skolcheck” som inte påverkas av om lokalerna har sjöutsikt eller att 
rektorn har högre lön. 

Att, som medborgarförslaget föreslår, lyfta ut just skolbiljetter, när alla andra kostnader 
täcks av skolchecken, är inte aktuellt. Däremot anser vi att kostnaden för elevers 
skolbiljetter skulle kunna ingå som en del av det som lyfts ut i samband med en större 
översyn av checksystemet enligt vårt tidigare förslag.” 
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Päivi Dahlin lät anteckna följande för Nackalistan. 
” Nackalistan är positiv till förslaget. Det skulle innebära ett mera rättvist system mellan 
Nackas skolor och underlätta byråkratin. Nackalistan vill att man utreder vad det innebär 
att införa skolbiljetter.” 

Leila Swartling lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
” Miljöpartiet sympatiserar med medborgarförslagets intention. Skolan ska vara jämlik och 
kompensatorisk. I fall där det uppenbaras en märkbart skev fördelning mellan skolornas 
kostnader bör det ses över. Vad gäller läromedel har miljöpartiet i vår skuggbudget satsat 2 
miljoner extra på skolbiblioteken.” 

 

- - - - - 
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§  64 UBN-2023-00219 

Sammanträdesdagar för utbildningsnämnden för år 2024 

Beslut 
Utbildningsnämnden fastställer följande sammanträdesdagar för år 2024: 

• 14 februari (onsdag)  
• 21 mars (torsdag) 
• 15 maj (onsdag) 
• 19 juni (onsdag) 
• 19 september (torsdag) 
• 7 november (torsdag) 
• 12 december (torsdag) 
 

Utbildningsnämnden beslutar att sammanträdena börjar kl. 18.00. 

Sammanfattning av ärendet 
Varje nämnd ska inför varje kalenderår, besluta om en sammanträdesplan under hösten året 
innan. 

Ett förslag till utbildningsnämndens sammanträdesdagar för år 2024 har tagits fram. 
Förslaget är anpassat utifrån kommunens övergripande ekonomiprocesser och hänsyn har 
även tagits till lov- och helgdagar. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 oktober 2023 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med tjänsteskrivelsens förslag till beslut. 

 

- - - - - 
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§  65 UBN-2023-00251 

Information från utbildningsenheten 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Veronica Grimheden Myhrström, utbildnings och marknadsdirektör, lämnade följande 
information till nämnden. 

Information om att Nacka kommun tecknar avtal med Luleå tekniska universitet för en 
utbildning inom AI med start runt halvårsskiftet 2024. Utbildningen kommer erbjudas till 
ett antal tjänstemän och chefer inom kommunen samt till lärare och rektorer inom både 
Välfärd skola och fristående anordnare. Utbildningen erbjuds inom ramen för 
framtidsfondsprojektet Vercity och samverkan sker även med HR, Välfärd skola och 
digitaliseringsenheten. 

 

Carina Legerius, enhetschef, lämnade följande informationen till nämnden. 

-Utmärkelsen Lära - nu kan medborgare rösta på sin kandidat. Årets områden är Extra 
anpassningar och särskilt stöd samt Naturvetenskap, matematik och teknik. Från 120 
nomineringar har 12 kandidater (pedagoger eller grupper av pedagoger) valts ut och nu har 
du möjlighet att vara med att rösta fram vilka av de nominerade som får utmärkelsen. 
Röstningen är öppen till och med den 30 november. Den 15 januari 2024 tillkännager vi 
vilka kandidater som vunnit årets utmärkelse. 

-Möten för rektorer och huvudmän genomförs under slutet av november vid 3 olika 
tillfällen. På agendan finns mål och budget, behovsprognos, de olika satsningarna på 
kompetensutveckling som erbjuds, Det blir också möjlighet utbyte mellan skolor och som 
alltid tar vi upp vilka frågor som är aktuella i verksamheten 

-Nästa vecka drar seminarierna om NPF igång, som är ett uppdrag som 
utbildningsnämnden fick av fullmäktige. Rubriken är Barn och unga med NPF: metoder, 
strategier och stödstrukturer för att möta behov i olika lärmiljöer. Seminarierna genomförs 
med Ifous och forskaren Emma Leifler från Göteborgs universitet. Det är tre seminarier 
nu, ett per skolform. Ett seminarium gällande fritidshem ordnas i februari. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 

- - - - - 
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§  66 UBN-2023-00228 

Redovisning anmälningar 

Beslut 
Inga anmälningar vid dagens sammanträde. 

 

- - - - - 
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§  67 UBN-2023-00220 

Redovisning delegationsbeslut 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar att den har tagit del av handlingarna till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Ärende (rubrik och dnr) / Beslutsfattare (namn och titel) / Beslutsdatum. 

• Antagning till förskoleklass och grundskola bytesomgång oktober 2023, dnr UBN-
2023-00236, Anna-Carin Olsson, utbildningsexpert, 2023-10-03 

• Beslut om varaktig vistelse utomlands och skolpliktens upphörande (19 st) Dnr: 2023-
00032   

• Personuppgiftsincident gällande Indra, Carina Legerius, enhetschef, 2023-10-02, Dnr 
UBN-2023-00237  

• Personuppgiftsincident gällande UEDB, Carina Legerius, enhetschef, 2023-10-11, Dnr 
UBN-2023-00243 

• Beslut ang utlämnande av handling till Academy Musikstil Nacka AB, Carina Legerius, 
enhetschef, 2023-10-06, Dnr UBN-2023-00239 

• Beslut om omsorg på obekväm tid, beviljade 6 st, dnr 2023-00006 (-47, -48, -49, -50, -
51, -52), Sara Countakis, samordnare 2023-09-01 – 2023-09-30 

• Tillsyn/insyn, 9 beslut, dnr 2023-00207, 2023-00209, 2023-00216 (-91, -92, -93, -94), 
2023-00217 (-13, -14, -15). Weronica Jahnfors, utbildningsexpert och Anette Kilander, 
utbildningsexpert, 2023-09-01 – 2023-09-30 

• Riktad tillsyn pedagogisk omsorg, 2023-00222. Weronica Jahnfors, utbildningsexpert 
och Anette Kilander, utbildningsexpert, 2023-09-01 – 2023-09-30 

• Väsentlig förändring av verksamhet, 2023-00203, 2023-00204, 2023-00205. Anette 
Kilander, utbildningsexpert, 2023-09-01 – 2023-09-30 

• Beslut om utökad tid i förskola, dnr 2023-00001-14, Eva Westin Resurssamordnare 
2023-10-24 

• Remiss av SOU 2023:21 Informationsförsörjning på skolområdet Skolverkets ansvar, 
dnr UBN-2023-00221, Eivor Örenmark Utbildningsnämndens ordförande, 2023-09-07 

• Beslut om förlängd programpeng för elev vid Fjällgymnasiet, dnr 2023–00242, Jill 
Salander, utbildningsexpert, 2023-10-11 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2023-11-03 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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§  68  

Övriga frågor 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 
Emelie Norborg Friberg (S) ställde en fråga om processen kring Saltängens skola och om 
utbildningsnämnden vet mer i nuläget. Emma Eide svarade, i rollen som ledamot i 
Kommunstyrelsen, på frågan, Ärendet hanteras i sin helhet av Välfärd skola som 
rapporterar till KSVU. Emma Eide nämnde att man diskuterar att flytten av elever från 
Saltängens skola är framskjuten till termin start Augusti 2024. 

 

- - - - - 
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